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Kérdés
Dr . Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Ismét a békéscsabai Barneválról!" címmel a Házszabál-,7 91 .§-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Németh Imre földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak .

A kérdésre írásban kérném válaszát .

Tisztelt Miniszter Úr!

Nem csillapodnak a kedélyek a békéscsabai Barnevál privatizációjával kapcsolatban, mivel a
privatizációs eljárás nyertese, a Carnex-csoport máris elkezdte a burkolt leépítést . 1200
munkavállaló közül egyik napról a másikra mintegy 150 főt Mezőkovácsára és Orosházára
irányítottak át dolgozni úgy, hogy - az érintettek elmondása alapján mindezt egy kifüggesztett
lista alapján tudták meg az alkalmazottak. Az csak hab a tortán, hogy a feltüntetett időpontban
nem indult busz az említett településekre .

Az új tulajdonosok október 15-én 800 főre csökkentik az alkalmazottak létszámát, de ebből csak
440 dolgozó marad a békéscsabai üzemben, 360-an a cégcsoport mezőkovácsházi és orosházi
gyárába kerülnek át . Mi ez, ha nem burkolt leépítés?

De ezzel még nincs vége a munkavállalók „félelemben tartásának", mivel az egyik Carnex-
tulajdonos kijelentette: ha nem tud nyereségesen dolgozni a gyár, be kell zárni .

Tisztelt Miniszter úr!

Hogy tudna nyereségesen működni egy olyan üzem, ahol vannak olyan hetek, amikor nem
vágnak csirkéket, és nincs alapanyag? Jelenleg ez a helyzet!

Ormápgy0168 Hivatala

irományszám : ,4 14~ Á A g

Érkezett : 2004 O KT 0 8.



Tisztelt Miniszter Úr!

Néhány hete szintén írásbeli kérdéssel fordultam Önhöz ebben a témában, és igen kimerítő
válaszában leírta, hogy a privatizáció során a pályázatban „kiemelt szempont, hogy a jelenlegi
munkavállalók teljes vagy részbeni továbbfoglalkoztatása megoldott maradjon, továbbá
elsődleges az élőalapanyag beszállítók további működése biztosítva legyen ."
Úgy gondolja, hogy ez teljesült? Vagy csak a pályázat elbírálása pillanatában kellett ennek
megfelelni?

Ismét idéznék az Ön írásbeli válaszából : „Az FVM korábban és továbbra is azt képviseli, hogy a
részvénytársaság tartózkodjon a munkaerő elbocsátásról, illetve csak a legszükségesebb
létszámleépítést hajtsa végre oly módon, hogy egyúttal segítséget nyújtson az elhelyezkedési
gondok megoldásában ."
Jelenleg az a helyzet, hogy olyan dolgozóktól válik meg a gyár, akik többéves munkaviszony
után kényszerülnek elhagyni a békéscsabai üzemet, de papírjaikat csak 30 napon belül vehetik át,
addig új munkát nem vállalhatnak .

Sajnos még mindig elmondható, hogy teljes a bizonytalanság!

Tisztelt Miniszter úr!

1. Úgy gondolja, hogy a megfelelő pályázó nyerte a privatizációs eljárás?

2. Mit remélhetnek az elbocsátott dolgozók? Kíván-e segítséget nyújtani a Földművelésügyi
és Vidékfejlesztési Minisztérium, ahogy azt nekem küldött írásbeli válaszában megígérte
(„Összességében elmondható, hogy a minisztérium a hatáskörében tartozó lehetőségek
maximális kihasználásával igyekszik befolyásolni a Bábolna Rt . privatizációja során
felszabaduló munkaerő minimalizálását, illetve tov0bfoglalkoztatásának elősegítését.
Ennek érdekében _folyamatosan figyelemmel kíséri a fejleményeket, hogy szükség esetén
azonnal intézkedéseket kezdeményezhessen az illetékes tárcáknál, ill . az APV Rt. felé .")

Az érintettekkel együtt tisztelettel várjuk válaszát .

Budapest, 2004 . október 7.
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